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Protokół Nr 7 

z obrad siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dnia 29.04.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:40. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecny usprawiedliwiony – p. Henryk Szwochert. 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  Przestrzennego 

 i Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork  - Michał Bąk 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

9. Sołtys sołectwa Zakrzewek     - Waldemar Kallas 

10. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

11. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

13.  Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”   - Tomasz Bracka 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności MGOPS oraz oceny zasobów pomocy społecznej  

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 

8. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku dotycząca realizacji 

założeń na 2014 rok.  
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9. Podjecie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku. 

11. Podjęcie uchwały  sprawie przyjęcia szczegółowych warunków przyznania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb ich 

pobierania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Lubczy przez Gminę Więcbork. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

położonej w Więcborku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położnych  

w Zakrzewku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie. 

  

Do przedłożonego porządku obrad sesji Burmistrz Więcborka zaproponował 

wprowadzenie dodatkowego punktu w postaci przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli 

udziału w pracach nad przygotowaniem i realizacją Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2014-

2020. 

Przewodnicząca RM umieściła zagadnienie w punkcie siódmym porządku obrad / pozostałe 

punkty przybrały numerację dalszą/ i poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z naniesioną 

zmianą. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z VI sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

28.03.2015r. – udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wielkanocnych w Sępólnie 

Krajeńskim /reprezentująca Wiceprzewodnicząca RM/ 

1.04.2015r. – udział w uroczystości 103-lecia urodzin p. Józefa Rakowskiego z Jelenia   

/reprezentująca Wiceprzewodnicząca RM/  
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7.04.2015r. – udział w spotkaniu z maestro Andrzejem Dobberem w Miejsko-Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Więcborku / Przewodnicząca RM oraz Wiceprzewodnicząca RM/  

23.04.2015r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami ośrodków wczasowych i gospodarstw 

agroturystycznych z terenu gminy Więcbork z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka kultury 

w Więcborku /reprezentująca Wiceprzewodnicząca RM/ 

25.04.2015r. – udział w otwarciu obiektu Strzelnicy w Więcborku zorganizowanym przez 

Kurkowe Bractwo Strzeleckie. 

26.04.2015r. – udział w Promocyjnych Tragach Ogrodniczo-Rolniczych w Sypniewie 

zorganizowanych przez Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych /reprezentująca 

Wiceprzewodnicząca RM/   

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

26.03.2015r. – spotkanie z przedstawicielem Firmy Bio Solution w sprawie ledowego 

oświetlenia ulicznego. 

27.03.2015r. – udział w zakończeniu gminnego etapu Turnieju Wiedzy Pożarniczej  

w Więcborku. 

28.03.2015r. – udział w Pokazie Stołów Wielkanocnych w Centrum Sportu i Rekreacji 

Sępólnie Krajeńskim. 

30.03.2015r. – udział w spotkaniu dotyczącym strategii rozwoju obszaru społeczno 

gospodarczego powiatu sępoleńskiego. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w Walnym 

Zebraniu Członków Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna”. 

31.03.2015r. – spotkanie z przedstawicielem Firmy „Energia Polska S.A.”  p. Konradem 

Pławskim. Firma ta przeanalizowała możliwości zamiany pieców na olej opałowy na wkład 

tzw. pelet. Na dzień dzisiejszy dwie instytucje są w zakresie zainteresowania tej Firmy tj. 

MGOK Więcbork oraz Gimnazjum Więcbork, jednakże żadne wiążące decyzje w tej sprawie 

nie zapadły. 

W tym dniu Burmistrz Więcborka podpisał również w Toruniu aneksy dotyczące 

dofinansowania budowy placu zabaw w Suchorączku oraz wyposażenia świetlic wiejskich, 

 w Dorotowie i Zabartowie. Uczestniczył również w Śniadaniu Wielkanocnym 

zorganizowanym w Środowiskowym Domu Samopomocy. 

1.04.2015r. – udział w uroczystości 103 – lecia urodzin Mieszkańca Jelenia p. Józefa 

Rakowskiego orz posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

7.04.2015r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Polskiego Związku Wędkarskiego  

w sprawie planowanego na 9 maja uroczystego otwarcia Stanicy Wędkarskiej w Więcborku  

i sposobie jej zagospodarowania oraz współpracy z Gminą Więcbork.  

W tym samym dniu Burmistrz Więcborka spotkał się z dłużnikami Gminy Więcbork  

w sprawie przejęcia przez Gminę Więcbork nieruchomości w miejscowości Witunia. 

Podpisano w tym zakresie porozumienie, które da możliwość poczynienia pewnych kroków 

i usprawnienia egzekucji zobowiązań dłużników. 

Ponadto Burmistrz uczestniczył w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Młodzik i spotkaniu z Maestro Andrzejem Dobberem zorganizowanym przez Miejsko-

Gminną Bibliotekę Publiczną w Więcborku. 

10.04.2015r. – udział w obchodach 75 rocznicy Zbrodni Katyńskiej oraz 5 rocznicy 

Katastrofy Smoleńskiej. 

13.04.2015r. – udział w Konwencie burmistrzów powiatu sępoleńskiego w Kamieniu 

Krajeńskim. Podczas spotkania omawiano stan zaawansowania przygotowania dokumentu – 

Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego. W trakcie omówiono 

również kalendarz imprez o zasięgu powiatowym oraz rozważono możliwości 

dofinansowania przez samorządy powiatu sępoleńskiego zakupu pojazdów dla Policji  
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/stanowisko w tej sprawie jest takie, że w roku bieżącym na taki wydatek samorządów nie 

stać/. 

15.04.2015r. – udział w wizji lokalnej dotyczącej możliwości zmiany organizacji ruchu na 

Placu Jana Pawła II w Więcborku. W spotkaniu udział wzięli: p. Ryszard Przybyszewski  

z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu, p. Wiesław Majcher. p. Dąbka i p. Gnacińska  

z Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi. Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. Omawiana kwestia dotyczyła podwójnej linii ciągłej znajdującej się na jezdni 

przy ww. lokalizacji. Pomimo argumentacji przedstawionej przez Gminę Więcbork 

stanowisko ZDW jest takie, ze względów organizacyjnych oraz bezpieczeństwa  nie ma 

możliwości zniesienia podwójnej ciągłej.  

16.04.2015r. – udział w zebraniu Wspólnoty Mieszkaniowej budynku BoWiD 1. Wspólnota 

wykonuje w roku bieżącym termomodernizacje budynku, w którym Gmina ma również swoje 

udziały w tej Wspólnocie. Pojawił się problem dotyczący usunięcia komina nieczynnej 

kotłowni należącej do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, przylegającego do 

budynku. Nikt nie wziął pod uwagę procedur związanych z rozbiórką, a przede wszystkim 

kosztów, jakie należałoby w związku z tym ponieść tj. ok. 30.000,00 zł. Poinformowano 

mieszkańców, że Gmina nie posiada środków, które należałoby na ten niezaplanowany cel 

wydatkować. Sprawa jest na etapie rozmów, o ich wyniku Rada zostanie powiadomiona. 

19.04.2015r. – udział w biegu charytatywnym na rzecz mieszkańca Więcborka  chorego na 

nowotwór. Bieg zorganizowany został przez TKKF „WODNIK”. W ramach biegu udało się 

uzbierać kwotę 5.500,00 zł z czego wynika, że mieszkańcy gminy chcą pomagać 

potrzebującym. W miniony weekend w Koronowie odbył się bieg w założeniu którego udział 

jeżeli dwudziestu zawodników z gminy Więcbork  biegnących z tabliczką „Biegnę dla 

Tomka”, Fundacja PKO przekaże 10.000,00 zł na jego leczenie. Pomimo kolizji terminów 

najprawdopodobniej te dwadzieścia osób udało się zebrać i te 10.000,00 zł dodatkowo zasili 

konto środków na leczenie mieszkańca Więcborka. 

20.04.2015r. – udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego Obszaru Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego powiatu sępoleńskiego, na którym podjęto kluczowe dla samorządowców 

ustalenia dotyczące zasad współpracy w ramach samorządu Powiatu.  

21.04.2015r. – spotkanie z  Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej   

w Sępólnie Krajeńskim, na którym omówiono sprawy bieżące oraz tematy zbliżającego się 

sezonu turystycznego. 

22.04.2015r. – udział w konwencie Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

w Koronowie. 

23.04.2015r. – udział w spotkaniu z właścicielami ośrodków wypoczynkowych i gospodarstw 

agroturystycznych z terenu gminy Więcbork w sprawie rozpoczynającego się sezonu 

turystycznego, gdzie omówiono oczekiwania właścicieli oraz zakres współdziałania na rok 

2015 i lata kolejne. 

24.04.2015r. – udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której po raz pierwszy 

wręczono nagrody Starosty Powiatu Sępoleńskiego „Złoty Klucz Przedsiębiorczości”. 

Nagrodę tą otrzymała Firma „GoodMills Polska” z Dużej Cerkwicy oraz Firma rodzinna 

„RONET” z Więcborka. 

25.04.2015r. – udział Zastępcy Burmistrza Więcborka w uroczystości otwarcia obiektu 

Strzelnicy kurkowego Bractwa Strzeleckiego. 

26.04.2015r. - udział Zastępcy Burmistrza Więcborka w Promocyjnych Tragach Ogrodniczo-

Rolniczych w Sypniewie zorganizowanych przez Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych. 

28.04.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz walnym Zebraniu Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym Dobrem”. 

29.04.2015r. – udział w Wojewódzkich eliminacjach Turnieju Wiedzy Pożarniczej  

w Sępólnie Krajeńskim. 
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W tej części obrad Burmistrz Więcborka poinformował również zebranych o ogłoszonym 

przetargu na zadnie „Budowa drogi gminnej w obrębie ulic Kazimierza Wielkiego  

i Bolesława Chrobrego w Więcborku” – rozstrzygniecie tego przetargu przewiduje się 

ósmego maja br. Ponadto w dniu sesji zostaną przygotowane i podpisane dokumenty na 

przetarg dotyczący oświetlenia na Osiedlu Piastowskim w Więcborku – rozstrzygnięcie 

konkursu przewiduje się na czternastego maja br. Oczekuje się również, że do połowy maja 

br. gotowa będzie dokumentacja dotycząca rozbudowy pomieszczenia przy Zespole Szkół  

w Sypniewie na świetlicę. 

 

Radny Jan Antczak nawiązał do informacji Burmistrza w kwestii możliwych do pozyskania 

środków w ramach polityki regionalnej w wysokości ponad 8 mln Euro. Pytał ile z tej kwoty 

może pozyskać Gmina Więcbork tzn. czy jest już przewidziany jakiś podział  tych środków. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że z tych 8 mln Euro nie ma możliwości zapisu 

formalnego ile, jaka gmina może otrzymać. Są natomiast pewne ustalenia i można 

powiedzieć, że z tych 8 mln Euro ok. 2 mln Euro będzie przypadało na gminę Więcbork. 

 

Ad.6  Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Anna Łańska wnioskowała o zwrócenie się do Powiatu Sępoleńskiego  

o możliwość ujęcia w jego przyszłorocznym budżecie współfinansowania modernizacji 

nawierzchni drogowej ulicy I Armii Wojska Polskiego w Więcborku oraz budowy w tej 

lokalizacji chodnika. 

 Radna poddała też pod rozwagę możliwość usytuowania przy wjazdach na Osiedle 

Piastowskie tabliczek z zalaminowanymi planami zagospodarowania przestrzennego,  

z oznaczeniem działek, które Gmina ma do zbycia oraz uporządkowanie tychże 

działek i ewentualne usytuowanie na nich tabliczek z informacją o ich wielkości  

i możliwości  nabycia. 

2. Radny Jan Antczak pytał o termin rozpoczęcia prac w budynku byłego przedszkola  

w Runowie Krajeńskim, w którym zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Gmina 

Więcbork chciała wygospodarować kilka mieszkań. 

 Prosił również o wsparcie pracownika zatrudnionego ramach prac społecznie-

użytecznych przy układaniu polbruku w okolicach sklepu w Runowie Krajeńskim, 

pracownikiem z brygady remontowej UM dla usprawnienia wykonywanego zadania. 

 Zgłosił także zapadnięcie studzienki w nawierzchni parkingu wykonanego przy 

Kościele w Runowie Krajeńskim. 

3. Radny Andrzej Wenda interpelował w sprawie wycinki uschniętych konarów drzew 

zlokalizowanych na Alei Dębowej w Sypniewie, które zagrażają bezpieczeństwu zarówno 

poruszającym się tam pieszym, jak i pojazdom. 

 Wyraził również oburzenie mieszkańców z terenu sołectwa Lubcza, którzy mają 

swoich bliskich na cmentarzu w Runowie Krajeńskim, działaniami Zarządu Dróg 

Wojewódzkich podjętymi na placu sąsiadującym bezpośrednio z ww. miejscem. 

Zastanawiał się komu i czemu ma służyć kopanie tam rowu  stanowiącego poważne 

utrudnienie dla odwiedzających. 
4. Radny Kazimierz Wilczyński w związku z włamaniem do pomieszczenia Kurkowego 

Bractwa Strzeleckiego prosił o podłączenie dwóch lamp do oświetlenia miejskiego przy 

ich siedzibie w lasku miejskim. 

5. Radny Wojciech Janicki pytał, na jakim etapie jest wykonanie zadania przełożenia 

chodnika na Alei 600-lecia w Więcborku. 
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 Radny pytał też o możliwości Gminy w kwestii zobowiązania właściciela budynków 

po byłej masarni GS w Więcborku do zabezpieczenia pomieszczeń, w taki sposób, by 

nie szpeciły one swoim wyglądem. 

6. Radny Stanisław Piłka w uzupełnieniu interpelacji radnego Wendy w sprawie działań 

ZDW przy cmentarzu w Runowie Krajeńskim powiedział, że sołtys Runowa zadbał  

o teren wysypując nawierzchnię białym kamieniem, a Parafia oraz Gmina Więcbork 

zwróciła się do właściciela drogi tj. ZDW o ustawienie znaku zakazu zatrzymywania się 

na tym odcinku. Zastanawiał się nad kwestią bezpieczeństwa np. osoby niepełnosprawnej, 

która będzie musiała pokonać odcinek od parkingu przy kościele do cmentarza pokonując 

po drodze przeszkody w postaci wykopanych rowów oraz pniaków i korzeni wyciętych 

drzew, które po ich wykopaniu się pojawiły. Stwierdził też, że być może wykopane  

w Runowie rowy są „pokłosiem” spotkania, jakie miało miejsce odnośnie organizacji 

ruchu na Placu Jana Pawła II, a być może w tym kontekście i na Placu pojawią się 

podobne wykopy 

7. Radna Beata Lida w imieniu mieszkańców sołectwa Zabartowo pytała o termin 

wykonania tam  drogi gminnej o nawierzchni polbrukowej. Polbruk zakupiony przez Radę 

Sołecką leży już od kilku lat i brakuje jedynie wykonania zadania przez brygadę UM. 

Prace były zaplanowane w bieżącym roku na okres wakacyjny pytał zatem, czy termin ten 

jest aktualny.  

 Kolejna interpelacja radnej dotyczyła konieczności dokonania przeglądów 

technicznych placów zabaw na terenie gminy Więcbork i wykonania niezbędnych 

prac konserwacyjnych. 

 Radna złożyła również w imieniu mieszkańców ulicy Gdańskiej wniosek  

o usytuowanie kilku ławek od Hotelu „Pod Koroną” w kierunku miasta. 

8. Radna Grażyna Witczak  ponowiła interpelację w sprawie inwentaryzacji przejść dla 

pieszych i podjęcia działań w celu znormalizowania zjazdów - przy tych przejściach. 

 Radna pytała również, czy Urząd Miejski podjął już jakieś kroki w celu 

wynegocjowania lepszej stawki opłat za administrowanie mieniem gminnym. 

  Przypomniała o rozpoczynającym się sezonie turystycznym i konieczności zadbania  

o odpowiednią ilość koszy na odpady stałe umieszczonych w miejscach najczęściej 

uczęszczanych przez turystów oraz zachowanie przy tym stosownej estetyki. 

 W kontekście zbliżającego się sezonu turystycznego radna wskazała na potrzebę 

oznakowania miejsc parkingowych oraz zwiększenia ich ilości w pobliżu plaży 

miejskiej, jak również wykluczenia ruchu kołowego na ścieżkach rowerowych w tym 

w szczególności w lasku miejskim. Być może pomocny byłby w tym zakresie montaż 

monitoringu.  

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału w pracach nad przygotowaniem  

i realizacją Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2014-2020 przedstawił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

Gmina Więcbork od 2008 r. jest członkiem Stowarzyszenia NASZA KRAJNA za 

pośrednictwem, którego w perspektywie finansowej 2007-2013 na terenie objętym Lokalną 

Strategią Rozwoju tj., gmin: Sępólno Krajeńskie, Sośno, Więcbork, wdrażano Oś 4 LEADER 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. W nowym okresie 

programowania 2014-2020 dokument Lokalnej Strategii Rozwoju będzie podstawą do 

otrzymania wsparcia finansowego za pośrednictwem Lokalnych Grup Działania 

w ramach tzw. instrumentu RLKS (Rozwój Lokalny Kierowany przez Społeczność). 

Instrument ten w województwie kujawsko-pomorskim będzie mógł być wdrażany za 

pośrednictwem środków pochodzących z kilku funduszy tj. Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego (EFRR), Europejskiego Funduszu Społecznego (EFS), Europejskiego 



7 
 

Funduszu Rolnego Rozwoju Obszarów Wiejskich (EFRROW) oraz w przypadku spełnienia 

kryteriów dostępu dla obszaru z Europejskiego Funduszu Rybackiego Podjęcie niniejszej 

uchwały umożliwi korzystanie ze środków unijnych na realizację inwestycji i innych 

przedsięwzięć przez Gminę Więcbork i jej mieszkańców. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 8 Sprawozdanie z działalności MGOPS oraz ocenę zasobów pomocy społecznej  

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej przedstawił Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 1do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Ocena zasobów stanowi Załącznik Nr 2 do mniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, jak wygląda sytuacja jeżeli chodzi  

o dostępność budynku MGOPS dla osób niepełnosprawnych. 

 

Dyrektor MGOPS wyjaśnił, że działalność Punktu Interwencji Kryzysowej, z której 

korzystają osoby niepełnosprawne, w tym, osoby na wózkach inwalidzkich, przeniesiona 

została do pomieszczeń na najniższej kondygnacji i tam nie ma barier. W pozostałej części 

dostępność do budynku jest rzeczywiście żadna. Temat ten oczywiście cały czas jest 

rozważany, jako bardzo istotny dla pracy Ośrodka ale zasadniczo nie ma technicznych 

możliwości, aby zbudować typowy podjazd z uwagi na zbyt wąskie schody w budynku.  

W ubiegłym roku przymierzano się do opcji montażu bądź jednopoziomowej windy 

zewnętrznej ale i to rozwiązanie raczej nie będzie możliwe do zrealizowania. Jedynym 

najbardziej prawdopodobnym  pomysłem, jakie ma nadziej uda się wprowadzić w życie, jest 

montaż tzw. platformy /stacja przywoławcza na dole i u góry, platforma najazdowa względnie 

rozkładane siedzisko, na które będzie można usiąść/. To ostatnie rozwiązanie jest 

najpewniejszym i jako takie brane jest pod uwagę. 

 

Przewodnicząca RM sugerowała na dany moment najprostsze rozwiązanie w postaci 

montażu przy wejściu na schody dzwonka, bądź domofonu, poprzez który można byłoby 

skontaktować się z danym urzędnikiem lub działem. 

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że być może w pomieszczeniach znajdujących się  

w najniższej kondygnacji można byłoby zastosować rozwiązanie, o którym mówiła 

przedmówczyni. Osoba na wózku mogłaby tam swobodnie wjechać, poczekać na 

przywołanego urzędnika i w przyległej salce załatwić wszelkie niezbędne formalności. 

Byłaby to rozwiązanie korzystne i przede wszystkim tanie. 
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Dyrektor MGOPS zapewnił, że takie oczywiście rozwiązania przyjmuje do wiadomości  

i można o nich również dyskutować ale pozostaje jeszcze pytanie, czy ta opcja ma w ogóle 

wyeliminować montaż wspomnianej przez niego platformy. Wyjaśnił, że pracując wcześniej 

w strukturze Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i zajmując się sprawami osób 

niepełnosprawnych, kładło się duży nacisk, aby nie stosować wobec niepełnosprawnych 

udogodnień typu dzwonki, gdyż taka forma w jakiś sposób naznacza te osoby. Nie ma 

oczywiście prawnego, czy formalnego zakazu stosowania takiej opcji ale te względy 

wskazują organizacje stojące za prawami osób niepełnosprawnych.  

Radny Ryszard Kałaczyński  w swojej wypowiedzi odniósł się do  danych statystycznych 

dotyczących spożycia alkoholu na terenie gminy Więcbork. Dane są rzeczywiście 

przerażające. Mówił też o niewłaściwej profilaktyce przeciwalkoholowej prowadzonej  

w szkołach, a przede wszystkim profilaktyce mało skutecznej. Jego zdaniem poniekąd całe 

społeczeństwo promuje i daje przyzwolenie na picie alkoholu poprzez jego spożywanie na 

prawie wszystkich różnego rodzaju imprezach według zasady „każda okazja jest dobra”. 

Generalnie każdy okazuje oburzenie widząc pijącą piwo, czy palącą papierosy młodzież, nie 

wspominając o procederze zażywania narkotyków i na tym się kończy. Gminna Komisja 

wydająca zezwolenia na sprzedaż alkoholu wina dogłębniej sprawdzać osoby ubiegające się  

o sprzedaż używek i monitorować działalność w tym zakresie. Radny apelował, aby ten 

problem był mocno akcentowany w kolejnych latach poprzez działania skierowane na jego 

skuteczne eliminowanie.  

Dyrektor MGOPS sprostował, że Gminna Komisja nie wydaje zezwoleń, a jedynie opiniuje 

położenie punktu sprzedaży. Decyzje w tym zakresie wydaje burmistrz. Paradoksem jest 

natomiast to, że finansowanie Gminnych Komisji i działań profilaktycznych odbywa się ze 

środków pozyskanych z zezwoleń. Komisji nadaje się prawo kontrolowania tych punktów 

sprzedaży. Radni, którzy byli nimi również w poprzedniej kadencji wiedzą, że zaszły spore 

zmiany  jeżeli chodzi o finansowanie tych działań, podział tych środków. Od trzech lat 

funkcjonuje Zespół Opiniujący i tu duży nacisk kładziony jest na zgodność wydatkowania 

środków z rekomendacjami Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radny Kałaczyński sugerował, że być może wyjściem z problematycznej sytuacji byłoby 

rozprowadzanie alkoholu nie w sklepach, a w specjalnie utworzonych kawiarenkach. 

Szczególnie uciążliwy jest widok osób pijących przed sklepami, w których alkohol nabyli, 

przy głównej ulicy miasta. Wskazywał ponadto na fakt, że bardzo często nieletni zwracają się 

do osób starszych o pomoc w zakupie alkoholu, czy papierosów i najgorsze w tym jest to, że 

ci dorośli,  te używki im kupują. 

Przewodnicząca RM  zauważyła, że wnioski do Policji o monitorowanie okolic sklepów  

i miejsc szczególnie upodobanych przez amatorów alkoholu, niejednokrotnie kierowane były 

przez radnych. Sama wcześniej monitowała, co zostało uwzględnione, o częstsze pojawianie 

się patroli pieszych Policji w okolicach placów zabaw, więcborskiej Promenady itd. i to w jej 

odczuciu było skuteczne. Przyznała też, że zgodzi się z radnym Kałaczyńskim, co do 

negatywnego zjawiska społecznego przyzwolenia na takie zachowania.   

Dyrektor MGOPS podał, że w roku 2013 była jedna kontrola punktów sprzedaży alkoholi, 

natomiast na rok 2015 przewidziany został harmonogram według, którego wykonanych ma 

być pięć lub sześć tego typu kontroli. Rozpoczęto również kampanię informacyjną 

skierowaną do sprzedających. Wierzy w to, że sam fakt wykonania kontroli i informacja  

o kolejnych skutecznie ograniczy nieprawidłowości. 
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Radny Jan Antczak zwracając się do radnego Kołaczyńskiego powiedział, że szanuje jego 

poglądy ale należy w tym miejscu zapytać cyt.:, „czy Polak potrafi się bawić, jak sobie nie 

wypije”? – koniec cytatu. Jako sołtys jest organizatorem różnego rodzaju imprez 

integracyjnych dla mieszkańców sołectwa i jest przekonany, że gdyby nie było na nich 

alkoholu, to nikt by nie przyszedł. Prawdą jest natomiast to, że tam, gdzie powinna być 

policja, tam jej nie ma i wiele nieprawidłowości uchodzi bez konsekwencji.  

Radny Kałaczyński nie zgodził się z przedmowcą w tym, że alkohol gwarantuje udaną 

imprezę. Sam od roku w ramach inicjatywy „366 Maratonów” w Wituni organizuje imprezy  

i wszyscy się świetnie bawią bez alkoholu. Może warto brać przykład z Norwegii, gdzie cena 

alkoholu  jest wysoka. Należałoby popracować nad inną kulturą spożycia, a przede wszystkim 

zmianą sposobu myślenia. 

Do składu Rady dołączył radny Stanisław Posieczek  /obecnych 14 radnych/  

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka stwierdził, że organ wydający 

zezwolenia – koncesje na sprzedaż alkoholu, w tym przypadku Gmina, winna sprawdzać, czy 

wszystkie przepisy są przestrzegane. Ten sam organ, który wydaje koncesje może również  

w razie nieprawidłowości taką koncesję cofnąć. Zdaniem Przewodniczącego swoboda 

dotycząca spożycia alkoholu przez nieletnich wynika nie tylko z faktu, że często zakupu w ich 

imieniu dokonuje osoba pełnoletnia ale też z utraty instynktu wychowawczego u rodziców  

i pedagogów. Pytał też, czy Dyrektor pokusił się kiedyś o sprawdzenie ile osób spośród 

rodzin, którym MGOPS wypłaca zasiłki, jest często notowanymi, jako nieletni spożywający 

alkohol. Czy w takim też przypadki nie należałoby wezwać takich rodziców na rozmowę,  

a jeżeli jest taka możliwość prawna, to ograniczyć wysokość wypłacanej pomocy finansowej. 

Jeżeli takiej statystyki MGOPS nie prowadził, to na pewno należałoby ją wykonać. 

Dyrektor MGOPS poinformował, że od roku 2015 w skład GKRPA wchodzi przedstawiciel 

Urzędu Miejskiego i jest to osoba, która zajmuje się przygotowywaniem decyzji. Wchodzi 

ona też w skład zespołu kontrolującego i bierze czynny udział w kontrolach. Z przedłożonych 

dokumentów wynika, że funkcjonuje Gminna Komisja w postaci dwóch zespołów tj. Zespołu 

Interdyscyplinarnego funkcjonującego m.in. w obszarze przemocy, która bardzo często wiąże 

się z problemem alkoholowym i temat spożywania alkoholu na pewno nie jest obojętny 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej dotyczy to również spożycia przez osoby nieletnie. 

Przyłączając się zaś do apelu przedmówcy podkreślić  należy, że działać należy w ten sposób, 

aby w każdej rodzinie dzieci nie spożywały alkoholu, nie tylko w tych które korzystają  

z pomocy społecznej. 

Burmistrz Więcborka włączając się do dyskusji wskazał, że jest uchwała Rady Miejskiej  

z dnia 29 września 2011 roku określająca ilość punktów sprzedaży alkoholu na terenie gminy 

Więcborka i sytuacja wygląda w ten sposób, że jeżeli podmiot gospodarczy składa podanie  

o wydanie koncesji i spełnia wszelkie warunki prawne nie ma żadnych podstaw, żeby jej nie 

wydać. Zgadza się natomiast z tym, że problem w głównej mierze tkwi w samych rodzinach. 

Wielokrotnie negatywne zachowania, to kwestia złego wychowania, wielokrotnie też jest to 

wynik przyzwolenia osób, które widzą nieprawidłowości, a nie zawsze reagują albo reagują 

nieodpowiednio. Na pewno nie jest też w interesie Urzędu, aby tych punktów sprzedaży 

alkoholu było jak najwięcej, bo środki wpływające z koncesji przeznaczane są na profilaktykę 

walki z alkoholizmem. Niestety w takim systemie prawnym przyszło nam funkcjonować  

i choć często się z nim nie zgadzamy nic nie zwalania nas z jego przestrzegania. Problem 

odbierania koncesji pojawiał się wielokrotnie w poprzednich kadencjach Rady. Sam 

niejednokrotnie podkreślał, ż fakt sprzedaży alkoholu osobom nieletnim należy piętnować 

odbierając koncesję. Jeden tego typu przykład, zadziała bardziej prewencyjnie niż 
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jakakolwiek inna forma prewencji teoretycznej. Pozostali przedsiębiorcy, mając świadomość 

nieuchronności kary, będą mieli większą uwagę na przestrzeganie przepisów. Przewodniczący 

Samorządu Mieszkańców, jako były policjant sam na pewno niejednokrotnie spotykał się  

z sytuacją, gdzie interweniował, a potem sąd umarzał sprawę tłumacząc decyzję tym, że nie  

miała ona znamion przestępstwa, czy wykroczenia. Kilka lat temu, kiedy na sesji gościł 

Komendant Powiatowy Policji, apelował o przeprowadzanie tzw. zakupów kontrolowanych. 

Wówczas dowiedział się, że to też nie jest takie proste, bo osoba niepełnoletnia która miałaby 

uczestniczyć w akcji musiałaby posiadać pisemną zgodę rodzica. Wtedy też radna Lida 

zadeklarowała, że wyraża zgodę aby jej dziecko w czymś takim uczestniczyło i jeżeli 

potrzeba jakiegokolwiek poświadczenia tej zgody na piśmie skłonna jest to zrobić. Pokłosiem 

tego była przeprowadzona na terenie gminy Więcbork akcja, gdzie osoby kompetentne były 

świadkiem tego typu transakcji ale skończyło się na niczym, ponieważ policja 

zainterweniowała jeszcze przed nabiciem pozycji na kasę tj. przed sfinalizowaniem transakcji 

zakupu. Kończąc zapewnił, że jeżeli ktoś nie będzie przestrzegał przepisów prawa i 

warunków wydanej koncesji, na pewno takie pozwolenie zostanie mu odebrane.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusje ogłaszając dziesięciominutową przerwę  

w obradach. 

Z obrad ubył radny Ryszard Kałaczyński /obecnych 13 radnych/ 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 9 Informację dotycząca realizacji założeń na 2014 rok przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku omówił jego Dyrektor p. Adam Kubiak. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, jak często winny odbywać się zebrania 

wspólnot mieszkaniowych, kto odpowiada za ich zwoływanie i kiedy powinny się one 

odbywać – jak często i w jakim terminie. 

 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że powinny się one odbywać w I kwartale roku następnego po 

roku gospodarczym. Organizowane są one przez zarządzającego wspólnotami tj. przez zasoby 

komunalne działu ZGK w Więcborku. 

 

Radna pytała dalej, Ile jest takich wspólnot, gdzie takie spotkania się nie odbyły. Wie  

o istnieniu jednej, w której ostatnie zebranie było w 2013 roku. Czy w związku z tym ta 

wspólnota i wszystkie pozostałe, w których te spotkania się nie odbyły, mają teraz prawo do 

zwrotu opłat za administrowanie itp.? Mówiła o tym dlatego, że na posiedzeniu ustala się 

pewne kwoty, które ponoszą udziałowcy m.in. na różnego rodzaju przeglądy budynków 

przeprowadzane raz na dwa – trzy lata. Kiedy w danym roku ustala się przeprowadzenie 

takiego przeglądu wzrasta opłata eksploatacyjna. Nie zwoływanie zebrań przez kolejne lata  

w terminie ustawowym skutkuje tym, że dana wspólnota – jej udziałowcy, dalej płacą 

podwyższoną stawkę ww. opłaty tj. za coś za co nie powinni już płacić. Jest to kolejny 

przykład na to, jaki panuje bałagan w prowadzonych sprawach. Nie bez kozery pytała  

w interpelacjach o opłatę administracyjną dotyczącą Gminy, jako udziałowca. Urząd 

deklaruje, że będzie płacił, bo ZGK takie koszty ma, w związku z czym wszyscy pozostali 



11 
 

udziałowcy są również zmuszani do płacenia takiej opłaty. Argumentem ZGK jest natomiast 

stwierdzenie, że każdy może sobie sam poprowadzić taką wspólnotę.  

 

Dyrektor ZGK mówił, że jeśli o przypadek zebrań wspólnoty które się nie odbyły w roku 

2014, 2015, to nic mu o tym fakcie nie wiadomo i na pewno ta informację sprawdzi,  

i wyjaśni. Jeżeli chodzi o zaliczki pobierane przez ZGK, to jest to: zaliczka na fundusz 

remontowy – ustalana w różnej wysokości w zależności od planowanych przez wspólnotę 

działań na dany rok i kształtują się na poziomie od 0,50 zł – 3,00 zł; zaliczka na fundusz 

eksploatacyjny – są to opłaty, które zarządzający ponosi na bieżące eksploatacje w tym 

pięcioletnie przeglądy budowlane, pięcioletnie przeglądy elektryczne, roczne przeglądy 

budynków i inne drobniejsze związane z eksploatacją /przeważnie poniżej 1,00 zł w jednym 

przypadku powyżej 1,00 zł/. 

 

Radny Jan Antczak przypomniał Dyrektorowi ZGK o inwestycji, o którą upominali się 

mieszkańcy sołectwa Runowo Krajeńskie na zebraniu wiejskim. Chciał wiedzieć dlaczego nie 

ma jeszcze przygotowane projektu tego zadnia i kiedy tych sześciu mieszkańców będzie 

miało przyłącze wodne. Inwestycja miała być wykonana dwa lata temu, potem rok temu i nic 

w tym zakresie się nie dzieje. Radny oczekiwał konkretnej odpowiedzi w temacie. Jeżeli 

odpowiedzi tej nie uzyska, lub będzie ona negatywna prosił, by Dyrektor udał się osobiście do 

oczekujących na przyłącza i sytuacje im wyjaśnił. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy prawdą jest, że słupy oświetleniowe, które mają 

zostać zamontowane na cmentarzu komunalnym w Więcborku składowane są gdzieś na 

PSZOK-u, czy oczyszczalni ścieków i zwleka się z ich instalacją. 

 

Dyrektor ZGK wyjaśnił, że slupy oświetleniowe składowane są w pomieszczeniu 

garażowym ZGK przy wodociągach miejskich. Co do terminu montażu winien wypowiedzieć 

się Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk.  

 

Pan Bąk podał, że prawdopodobnie siódmego maja będzie gotowe pozwolenie na budowę. 

Po jego uprawomocnieniu zadanie zostanie wykonane. 

 

Dyrektor ZGK odpowiadając radnemu Antczak wskazał, że wykonanie projektu wodociągu 

w Runowie zlecony jest projektantowi. Wstępnie projekt szacowano na kwotę 5.500,00 zł 

teraz koszt ten wzrósł do kwoty 12.500,00 zł z uwagi na koszt wykonania mapek –  

7.000,00 zł. Projekt jest w trakcie uzgodnień z Koleją. Procedury niestety trochę trwają. Poza 

tym, jak wcześniej mówił ZGK może sfinansować projekt natomiast wykonanie wodociągu 

kosztować będzie w granicach 70.000,00 zł.  

 

Radny Wilczyński powiedział, że członkowie Komisji Rewizyjnej odwiedzili nową część 

cmentarza komunalnego, gdzie stwierdzili, że alejki są zbyt szerokie. W związku tym chciał 

wiedzieć, czy poczyniono jakieś kroki w kierunku zmiany projektu. 

 

Dyrektor ZGK wyjaśnił, że miesiąc temu w obecności Burmistrza Więcborka została 

przeprowadzona rozmowa z projektantem. Zgodnie z jej treścią alejki będą zwężone na 3m-

4m, niektóre nawet na 2m  /tam gdzie nie będą wjeżdżały samochody/. W trakcie realizacji 

jest projekt zamienny. Dyrektor wyraził nadzieję, że dzięki zmianie kwota przeznaczona na 

sfinalizowanie zadania tj. 150.000,00 zł będzie wystarczająca. Wykonanie alejek nastąpi 

prawdopodobnie w miesiącach letnich, a całkowite lub częściowe oddanie nowej części 

obiektu do użytku - jesienią. 
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Radna Anna Łańska przypomniała Dyrektorowi, że jakiś czas temu omawiana była kwestia 

zadłużeń i od tego czasu oczekuje na pisemne zestawienie wielkości zadłużeń w stosunku do 

opłat czynszowych oraz informacje na temat ściągalności. Może właściwym byłoby, gdyby 

takowy punkt porządku obrad zaplanował Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ na kolejne 

spotkanie tego gremium.  

 

Dyrektor ZGK powiedział, że pewnymi danymi dysponuje, więc może je przekazać jeżeli 

jest taka wola. 

 

Radna Łańska stwierdziła, że wolałaby uzyskać przejrzystą pisemną informację w tym 

zakresie.   

 

Dyrektor ZGK ograniczył się zatem do wyjaśnienia, że Zakład postępuje zgodnie  

z procedurami windykacyjnymi. W zarządzie ZGK jest 31.333m² powierzchni z tego 

12.985m² powierzchni jest to własność częściowa lub stuprocentowa gminy /stuprocentowa 

jest 3.386m²/. Naliczenie miesięczne za czynsz jest na poziomie 75.000,00 zł. Uciążliwych 

dłużników jest około pięćdziesięciu, co stanowi kwotę ok. 200.000,00 zł. Natomiast kwota 

ogólna jest zmienna ale oscyluje w granicach ponad 300.000,00 zł. Mieszkańcy, którzy mają 

wykupione mieszkania na ogół płaca na bieżąco, gorzej jest z najemcami mieszkań 

komunalnych. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji wyraził zaskoczenie tym, o czym 

wspomniała Pani Przewodnicząca odnośnie nieodbytych spotkań wspólnoty. 

Niewyobrażalnym jest również to, że nie otrzymała ona w ogóle rozliczenia rocznego. Należy 

bowiem pamiętać, że współwłaściciele płaca zaliczki, a te jako takie podlegają rozliczeniu. 

Zapewnił, że sprawa się zajmie i ją wyjaśni. Jeżeli chodzi o zadłużenie i zaległości, to 

zmianie ulegnie procedura dotycząca przejmowania zadłużenia. Do tej pory było tak, że do 

trzech miesięcy za ściąganie długu odpowiedzialne było ZGK, po tym czasie zobowiązanie 

przekazywane było do Urzędu. Wspólnie z Radcą Prawnym UM Burmistrz  poinformował 

Dyrektora ZGK, że od tego momentu cała egzekucja zadłużenia spoczywać będzie na 

Zakładzie. Odpowiadając na pytanie zadane w części interpelacji dotyczące negocjowania 

przez Gminę stawek za zarządzanie lokalami w części, której jest ona właścicielem, 

stwierdził, że wpierw przyjrzy się temu z czego się ona składa i jakie są rzeczywiste koszty, 

następnie usiądzie do negocjacji w tym zakresie. 

 

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców powiedział, że dotarła do niego informacja, że 

jest projekt na wykonanie kanalizacji ściekowej, na ulicę Wyzwolenia – od ulicy Orlej i 28 

stycznia, który prawdopodobnie może przepaść. Chciałby wiedzieć, czy ta inwestycja może 

przepaść. 

 

Pan Michał Bąk potwierdził, że na przedmiotowe zadnie jest pozwolenie na budowę wydane 

w 2013 roku. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork przewidziane jest do 

wykonania w roku 2016. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego przedstawił 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
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W tym miejscu Przewodnicząca RM poinformowała, że zaproszony na sesję Dyrektor 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego p. Remigiusz Popielarz usprawiedliwił swoją 

nieobecność z uwagi na ważne sprawy służbowe, które zatrzymały go w Bydgoszczy. 

 

Pan Bąk wprowadzając radnych w tematykę przekazał, że 1 grudnia 2014 roku do Rady 

Miejskiej wpłynęło pismo z dnia 14 listopada 2014r. z prośba o uzgodnienie uchwały Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Po 

dokładnym przeanalizowaniu projektu uchwały wychwycono szereg błędów dotyczących 

głównie niezgodności numeracji działek oraz powierzchni terenu wyłączonego z KPK. 

Wobec powyższego skontaktowano się z Urzędem Wojewódzkim i Krajeńskim Parkiem 

Krajobrazowym, czy Gmina ma podjąć uchwałę z naniesionymi zmianami, czy ewentualnie 

podjąć uchwałę odmawiającą uzgodnienia. Według stanowiska Urzędu Marszałkowskiego, 

jeżeli błędy są tak poważne rada ma podjąć uchwałę odmawiającą uzgodnienia projektu 

uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Na tą okoliczność przygotowany 

został stosowny projekt uchwały, który przedłożony został radnym. 

Do uzasadnienia projektu uchwały zgłoszona została autopoprawka polegająca na  

wykreśleniu słowa „ponadto”  w wersie czwartym od końca  tak by zdanie brzmiało: „Opis 

należałoby zaktualizować o zmiany wynikające z podziałów nieruchomości”. I dopisaniu 

zdania: „Ponadto źle określono łączną powierzchnię terenów wyłączonych”. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Radny Władysław Rembelski przyznał, że wsłuchując się w wyjaśnienia Kierownika 

Referatu UM pewnych rzeczy nie rozumie. Pytał zatem, czy Gminie Więcbork zależy żeby 

projekt Sejmiku przeszedł? oraz czy Urzędowi Marszałkowskiemu na tym zależy? Pytał 

również, czy te zmiany wynikłe z podziału dotyczą okresu przed 14 listopada, czy po  

14 listopada?  

 

Pan Bąk odpowiedział, że dotyczą one okresu przed 14 listopada. Dodał, że widocznie Urząd 

Marszałkowski nie dokonał aktualizacji danych dotyczących nieruchomości. 

 

Radny Rembelski uściślił, że pytając o te kwestie zmierzał do konkluzji, że takie 

przesuwanie terminu spowoduje, że uchwała ta nigdy nie zostanie przez Sejmik Urzędu 

Marszałkowskiego podjęta. Uznał, że w takim przypadku Gmina Więcborka mogła wystąpić 

z wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego o naniesienie niezbędnych poprawek do 

przesłanego projektu. 

 

Pan Bąk przekazał, że według Urzędu Marszałkowskiego, żeby zaopiniować pozytywna 

uchwała mamy poprawić błędy ale też odpowiedzieć  na ten wniosek negatywną uchwałą. 

 

Radny Rembelski stwierdził, że jeżeli odpowiednio wcześniej wysłane byłoby pismo ze 

wskazaniem błędów i błędy te zostałyby poprawione w projekcie tej uchwały znacznie 

przyspieszyłoby to ta procedurę. 

 

Pan Bąk powiedział, że  w pierwszej kolejności taki był właśnie zamiar Gminy ale Urząd 

Marszałkowski wskazał, że poprawią projekt uchwały i ponownie dadzą do zaopiniowania. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński był zdania, że jeżeli Urzędowi Marszałkowskiemu zależałoby 

na szybkim załatwieniu sprawy, zwróciliby się o wykazanie błędów i na tej podstawie 

przesłaliby projekt w prawidłowej wersji.  
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Przewodnicząca RM wyrażając swoją opinię jako radna RM, podała, że działania w tej 

materii śledzi od samego początku i są to według niej działania pozorne ze strony Urzędu 

Marszałkowskiego. Co więcej, uważała, że opinia Rady też będzie miała niewielkie znaczenie 

i sama uchwała nie zostanie i tak podjęta przez Sejmik. Jeżeli Rada zaopiniuje negatywnie 

projekt, kiedyś może usłyszeć, że w końcu zaopiniowała to negatywnie i nie powinna się 

„czegoś dopominać”. Natomiast cała idea odjęcia przez Urząd Marszałkowski tego tematu 

była w jej mniemaniu tzw. „kiełbasą wyborczą”. Wystarczy przeanalizować, kiedy Sejmik 

zajął się sprawą, obietnice jeszcze z poprzedniej kadencji o zamknięciu tej sprawy i w końcu 

termin kiedy projekt wpłynął do zaopiniowania w miesiącu grudniu 2014r. Przewodnicząca 

RM nadmieniła ponadto, że uchwała Sejmiku ma również negatywną opinię Regionalnej 

Dyrekcji Ochrony Środowiska, a ta decyzja jest znacznie bardziej istotna niż decyzja Rady 

Miejskiej w Więcborku. Rada musi zadać sobie pytanie, czy rzeczywiście chce wyrazić tą 

negatywną opinię, żeby nie zamykać sobie drogi. Czy jest zatem wniosek formalny  

o wycofanie tej uchwały z porządku obrad. 

 

Radny Wojciech Janicki  prosił, by w sprawie ewentualnych konsekwencji podjęcia, bądź 

nie podjęcia uchwały, wypowiedział się Radca Prawny UM. Chciał też znać stanowisko 

Burmistrz Więcborka w tej kwestii.  

 

Radca Prawny UM powiedział, że Sejmik wystąpił o uzgodnienie projektu uchwały  

i należy mu odpowiedzieć w formie uchwały. Podjęcie teraz uchwały o odmowie uzgodnienia 

nie przesadza sprawy, co do zasady. Uchwała zawiera uzasadnienie i z niego wynikają 

przyczyny takiego nie innego uzgodnienia. Dotyczą one niewłaściwej numeracji działek,  

co nie oznacza, że Rada jest przeciwna  temu projektowi ale jest przeciwna projektowi w tym 

konkretnym kształcie. Jeżeli Sejmik zechce ten projekt poprawić, to prześle nowy dokument. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając radnemu Rembelskiemu, czy Gminie zależy 

potwierdził, że tak. Stwierdził też, że przerażony jest informacjami Przewodniczącej RM, bo 

nie wyobraża sobie, by tak ogromna praca wykonywana była tylko po to, aby pozorować 

jakieś działania. Gmina Więcbork został postawiona w takiej nie innej sytuacji ale na 

szczęście pracownicy Urzędu zweryfikowali dane dokumentu i rzeczywiście okazało się, że 

część z nich jest niezgodna ze stanem faktycznym. O tych niezgodnościach poinformowano 

Urząd Marszałkowski i opinia jest, jaka jest. Rada Miejska w Więcborku musi również 

wyrazić swoją opinię, bo nie podejmowanie żadnej uchwały niczego nie rozwiązuje. 

Niezależnie od tego będziemy pilnować tej sprawy aby toczyła się ona właściwym torem  

i ostatecznie zakończyło się podjęciem uchwały przez Sejmik Województwa Kujawsko-

Pomorskiego tj. tym o, co tak długo zabiega Gmina Więcbork.  

 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że według niego taki obraz to nic innego, jak matactwo. 

Wskazał też, że Gmina ma swojego radnego w Sejmiku i w tym momencie byłby on bardzo 

pożądany na obradach sesji. Być może mógłby on wiele więcej w tym temacie przekazać. 

 

Radna Anna Łańska wskazała, że sama miała podobne wątpliwości przy opiniowaniu 

projektu na posiedzeniu komisji Rolnictwa /…/, dlatego też wstrzymała się od głosu. Nie 

chciałaby, aby podejmując uchwałę w tej formie Gmina „strzeliła sobie w kolano”, a Sejmik 

miał pretekst, by wytknąć Radzie przy jakiejś okazji, że tak właśnie zdecydowała. 

Proponowała, żeby autopoprawką wycofać projekt z porządku obrad sesji i zwrócić się 

ewentualnie do Urzędu Marszałkowskiego, aby ich przedstawiciel pojawił się na kolejnej 

sesji i wyjaśnili radnym w czym rzecz lub uzgodnić to np. jakąś informacją, a nie uchwałą 

Rady. 
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Radna Beata Lida podobnie, jak rada Łańska optowała za wycofaniem projektu 

przedmiotowej uchwały z porządku obrad i przekazaniem do Urzędu Marszałkowskiego 

pisma Burmistrza z wskazaniem wątpliwości radnych Rady Miejskiej oraz błędnych 

informacjach docierających z Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Przewodnicząca RM zgłosiła wątpliwości natury prawnej odnoszące się do terminowości 

załatwienia przedmiotowej sprawy. Wniosek wpłynął z Urzędu Marszałkowskiego  

w miesiącu grudniu, zatem mija prawie pół roku od wszczęcia sprawy.  

 

Radca Prawny UM powiedział, że w ustawie nie ma  podanego terminu w jakim Rada ma 

podjąć uchwałę.  

 

Radny Rembelski pytał Radcę, czy Urząd Marszałkowski może złożyć autopoprawkę do 

tego projektu bez opinii RM w Więcborku. 

 

Tak ale musi zachować odpowiednią procedurę, tzn. projekt został przyjęty przez Sejmik 

stosowną uchwała, więc tą samą drogę musi zachować. Poza tym RM w uzasadnieniu domaga 

się właśnie dokonania określonych poprawek – mówił Radca Prawny UM. 

 

W tym miejscu Burmistrz Więcborka poinformował, że rozmawiał telefonicznie z radnym 

Sejmiku Wojewódzkiego prosząc go o ewentualne przybycie na sesję w celu wyjaśnienia 

wątpliwości radnych. Ponieważ radny pojawi się za jakich czas, prosił o kontynuację 

kolejnych punktów porządku obrad i powrócenie do tematu po przybyciu radnego Sejmiku. 

 

Radni wyrazili zgodę na takie rozwiązanie. 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku omówił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Na obecną chwilę uchwała w ww. sprawie obwiązuje, a konieczność zmiany dotyczy § 5 

załącznika, który w tej chwili brzmi: „koszt, o którym mowa w §3 /wysokość odpłatności/ 

ustala Rada Miejska w Więcborku w drodze uchwały”. Wcześniej zapis ten mówił, że koszt 

ustala dyrektor ośrodka w formie zarządzenia. Z uwagi na pojawiające się wyroki sądów 

uchylające tego typu uchwały, Dyrektor MGOPS w Więcborku podjął decyzję o zmianie 

zapisu jeszcze przed ewentualną decyzją o uchyleniu wcześniej podjętej uchwały  przez organ 

nadzorczy.  

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 12 radnych /salę obrad opuściła Przewodnicząca RM/  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Prowadzenie obrad przejęła Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
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szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania przedstawił również Dyrektor MGOPS w Więcborku. 

 

W przypadku tego projektu sytuacja jest analogiczna do przedstawionej powyżej tj. zmiana 

dotyczy załącznika dookreślającego szczegółowe warunki, i tu również koszt jednej godziny 

wcześniej ustalany był zarządzeniem dyrektora ośrodka, teraz w proponowanym projekcie ma 

on być ustalany w formie  uchwały Rady Miejskiej. Jest to jedyna zmiana w dotychczas 

obowiązującej w tym zakresie uchwale. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 13 – 15 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 

Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

 

a)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Lubczy przez Gminę Więcbork, 

 

Projekt uchwały dotyczył odpłatnego nabycia przez Gminę Więcbork dwóch nieruchomości 

mających stanowić w przyszłości drogi. Obecnie są to tereny należące do osób prywatnych. 

Nieruchomości oszacowane zostały na kwotę ok. 30.000,00 zł. Natomiast właściciele  

w ramach opłaty  adiacenckiej musieliby zapłacić nieco ponad 27.000,00 zł. Zatem Gmina 

zapłaciłaby nieco ponad 2.000,00 zł. Ponieważ na posiedzeniu Komisji, gdzie sprawa była 

omawiana zaproponowano przeprowadzenie negocjacji z właścicielami. Takowe zostały 

przeprowadzone i przekazanie nastąpi bez dopłaty Gminy tj. wartość za wartość. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wilczyński powiedział, że sam przychylił się do większości radnych. 

  

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Przewodnicząca RM powróciła na salę obrad /obecnych 13 radnych/ i przejęła 

prowadzenie obrad. 

 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej  

w Więcborku, 

 



17 
 

Powyższy projekt uchwały dotyczy tzw. komunalizacji  tj. nieodpłatnego przejęcia przez 

Gminę nieruchomości. W tym przypadku dotyczył on nieruchomości we władaniu Skarbu 

Państwa położonej vis a vis Remizy OSP Więcbork przy ul. Strzeleckiej przez która obecnie 

przebiega ścieżki rowerowej i zieleńca z małą architekturą. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położnych  

w Zakrzewku. 

 

Projekt uchwały zakłada zbycie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego dwóch 

nieruchomości. Obecnie grunty stanowią grunty rolne o klasie IV i V. W kwestii zbycia 

nieruchomości Gmina uzyskała pozytywną opinię Rady Sołeckiej sołectwa Zakrzewek. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawiła 

Przewodnicząca RM w Więcborku p. Grażyna Witczak oraz Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej RM w Więcborku p. Jacek Kabattek. 

 

Tytułem wstępu Przewodnicząca RM powiedziała, że skarga na bezczynność Burmistrza 

Więcborka w sprawie flagi i herbu Więcborka w kontekście uchwały Komisji Heraldycznej 

Nr 199-1774/0/2013 oraz bezczynność w sprawie zmiany nazw komunistycznych nazw ulic 

na terenie Więcborka wpłynęła do biura Rady miejskiej wg właściwości za pośrednictwem 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego dnia 4 marca 2015r. W wyznaczonym czasie udzielona 

została Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu odpowiedź pisemna na zarzut bezczynności 

kierowany w tej sprawie pod adresem Rady Miejskiej w Więcborku. Natomiast zasadność 

zarzutu bezczynności wobec Burmistrza Więcborka zgodnie z obowiązującymi procedurami 

została przeanalizowana przez Komisje Rewizyjną Rady Miejskiej w Więcborku, która 

wypracowała stanowisko w formie opinii stanowiącej uzasadnienie do projektu uchwały 

przedłożonego na sesji. 

 

W dalszej części przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku odczytał treść opinii  

i stanowiska w ww. sprawie. W świetle argumentów zebranych podczas analizowania skargi 

Komisja uznała ją za bezzasadną. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 13 radnych. 
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Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

W tej części obrad na sali obrad pojawił się radny Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego p. Marek Witkowski, zatem zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 

powrócono do projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego 

 

 

Radny Sejmiku p. Marek Witkowski powiedział, że nie ma zdiagnozowanej sytuacji, co do 

przyczyny dla której RDOŚ nie pokwapił się uznać te tereny za wyłączone w granicach KPK. 

Ostatnia sesja Sejmiku została przesunięta z poniedziałku na piątek, a w związku  

z obowiązkami zawodowymi nie mógł uczestniczyć w niej do końca. W związku też  

z powyższym Ne zdążył zadać pytań Marszałkowi jakie opcje przyjęto. I dla czego nie poszło 

to w myśl normalnego trybu podejmowania uchwał. Krajeński Park Krajobrazowy 

przygotował – opracował te wyłączenia, zostało to przekazane do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska, gminy w między czasie również pozytywnie zaopiniowały uchwały  

i wydawałoby się, ze sprawa jest na właściwej drodze. Dziś po raz drugi pojawia się sytuacja, 

kiedy Marszałek zwraca się o negatywne podejście do tej uchwały przez samorząd 

więcborski. Osobiście jest za wyłączeniami. Skoro już nie można wymagać od 

parlamentarzystów, żeby nowelizowali ustawę  i trzeba wyłączać poszczególne tereny spod 

zakazu 100m, to dlaczego samorząd ma negatywnie podchodzić do tej sprawy. Uważał, że ze 

względu na błędy w granicach, jeżeli podejmie się uchwałę negatywną, da się wspaniały 

pretekst do tego, aby sprawę odwlec. Należałoby raczej jego zdaniem zadać pytanie, albo 

poprosić samorząd wojewódzki – Marszałka o naprawienie tych błędów i przedstawienie 

ponownie projektu. Obawiał się, że negatywne podejście do tej kwestii skomplikuje sprawę. 

Ze swojej strony może w trybie pilnym poprosić Marszałka o przedstawienie problemu. 

Poprosić też Dyrektora RDOŚ o ustosunkowanie się do wszystkich spraw i odwiedzenie 

obydwu Panów wspólnie z p.o. Dyrektorem KPK p. Remigiuszem Popielarzem. Prosił 

radnych o rozwagę i zwrócenie się do Marszałka i jego służb z pytaniem, w jakim trybie może 

popełnić wskazane błędy. Na pewno też przesunąłby w czasie ustosunkowanie się do tej 

uchwały. 

 

Przewodnicząca RM przedstawiła radnym, jak wygląda sytuacja prawna odnośnie 

przedmiotowej uchwały. Park leży na terenie sześciu gmin, z których jedynie Gmina 

Więcbork nie podjęła uchwały w sprawie. Póki co, dwie uchwały były negatywne, trzy – 

pozytywne. W przypadku dwóch pozytywnych nie było żadnych uwag /błędów/. Negatywne 

w Gminie Kamień i Gminie Sośno wynikają z faktu błędów w opisie granic. Jedna pozytywna 

w Sępólnie Krajeńskim, choć wykryto tam błędy dotyczące strefy przymiejskiej. Ponadto 

poinformowała, że ustaliła, iż RDOŚ będzie pochylał się raz jeszcze nad ta uchwałą ale nie 

zna bliższych szczegółów, co do formy.  

 

Burmistrz Więcborka  przekazał, że Gmina Więcbork ma przygotowane zestawienie błędów 

w projekcie uchwały Sejmiku, zatem zostanie ono przesłane wraz z pismem przewodnim do 

Urzędu Marszałkowskiego z pytaniem, czy po dokonaniu stosownej autopoprawki mogą 

przesłać nowy projekt uwzględniający wskazane nieprawidłowości. Ma nadzieję, że 

odpowiedź nadejdzie w stosunkowo krótkim czasie i będzie można podjąć stosowną uchwałę. 

Natomiast na bieżącej sesji najrozsądniejszym będzie nie podejmowanie uchwały w tej 

sprawie.  
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Burmistrz Więcborka zgłosił oficjalny wniosek o wycofanie projektu uchwały w sprawie  

uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego z porządku obrad VII sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Radna Beata Lida zaproponowała, by w momencie uzyskania zwrotnej odpowiedzi  

z Urzędu Marszałkowskiego, zwołać nadzwyczajną sesję i podjąć  uchwałę w przedmiotowej 

sprawie. 

Radny Jan Antczak z kolei poprosił, by radny Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego osobiście tej kwestii dopilnował. 

Przewodnicząca RM poddała pod glosowanie wniosek Burmistrza o wycofanie projektu 

uchwały spod obrad sesji. 

Na sali 13 radnych. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 01095 o kwotę 534.993,25 

zł. dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.3.14.2015/26 z dnia 24 kwietnia 2015 r. zwiększającego plan dotacji z 

przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na 

pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie 

przez gminy za pierwszy okres płatniczy 2015 r. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0970 o kwotę 3.477,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymane odszkodowanie z firmy ubezpieczeniowej TUiR WARTA za 

zniszczony przystanek autobusowy. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 2360 o kwotę 10,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej. 

4. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 75107 o kwotę 2.100,00 zł. 

dokonano na podstawie pisma Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy 

Nr DBD-680-3/15 z dnia 10 kwietnia 2015 r. dotyczącego przyznania dotacji na 

organizację i przeprowadzenie wyborów Prezydenta RP zarządzonych na dzień 10 maja 

2015 r. 

5. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 117.170,00 zł. 

dokonano z tytułu zwrotu podatku VAT z inwestycji z lat ubiegłych i wpływu kwot 

należności ściągniętych egzekucyjnie. 

6. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 6.000,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu odsetek bankowych od zgromadzonych środków pieniężnych. 
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7. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 938,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wynajmu pomieszczeń w SP w 

Więcborku. 

8. Zmniejszenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 80101 § 6330 o kwotę 29.600,00 zł. 

dokonano w związku ze zmianą przeznaczenia sal rehabilitacyjnych na sale lekcyjne w ZS 

w Sypniewie. 

9. Zmian w planie dochodów budżetowych w rozdz. 80103 § 2030 o kwotę 129.846,00 zł. i 

w rozdz. 80104 § 2030 o kwotę 372.989,00 zł. dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.8.2015/26 z dnia 24 marca 2015 r. 

zwiększającego plan dotacji z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej z 

budżetu państwa na realizację zadań własnych w zakresie wychowywania przedszkolnego 

w 2015 r. 

10. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 80104 § 0840 o kwotę 50,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu środków finansowych z tytułu sprzedaży złomu. 

11. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 1.920,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w DPS w Kamieniu Kr. 

12. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 85215 o kwotę 765,82 zł. 

dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.3.12.2015/26 z dnia 8 kwietnia 2015 r. zwiększającego plan dotacji z 

przeznaczeniem na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za II kwartał 2015 

r. 

13. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 85216 o kwotę 47.296,00 zł. 

dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.3.14.2015/26 z dnia 24 kwietnia 2015 r. zwiększającego plan dotacji z 

przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. 

14. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 600,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu środków finansowych z tytułu świadczonej dla ZGK Sp. z o.o. 

usługi przesyłu ścieków i wody. 

15. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 90019 § 2007 o kwotę 6.635,00 zł. 

dokonano w związku z  wpływem środków z tytułu  refundacji poniesionych  kosztów 

przeprowadzonych w 2014 r. dwóch projektów: „Organizacja i przeprowadzenie 

konferencji trójsektorowej na temat sposobów zachowania i zabezpieczenia obszarów 

objętych szczególnymi formami ochrony przyrody, w tym Natura 2000 oraz dobrych 

praktyk ekologicznych na terenie objętym LSROR Stowarzyszenia LGR „Nasza Krajna i 

Pałuki” (3.486,61 zł) i „Organizacja proekologicznej akcji „Sprzątanie świata” (3.148,99 

zł). 

16. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 90019 o kwotę 158.850,00 

zł. dokonano na podstawie Promesy nr DUK.4302.096.15 L. dz. 1350/15 z dnia 

20.03.2015 r. udzielenia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Toruniu na realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport i 

unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

17. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 92695 § 0840 o kwotę 544,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu środków finansowych z tytułu sprzedaży złomu (demontaż 

pomostu). 

18. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 92695 § 0970 o kwotę 3.846,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymane odszkodowanie z firmy ubezpieczeniowej za uszkodzony 

pomost na plaży miejskiej w Więcborku. 

19. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 01095 pomiędzy paragrafami o kwotę 

2.400,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnieniem środków finansowych na 

sfinansowania zakupu nagród za udział w planowanym konkursie wieńców dożynkowych 

oraz konkursie „Estetyka Zagrody Wiejskiej”. 
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20. Zmiany w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 4.800,00 zł. 

dokonano w celu zakupu wiaty przystankowej na zajezdnię przy ul. Gdańskiej w 

Więcborku zniszczonej w wyniku kolizji drogowej. 

21. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 29.000,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie 

doradztwa prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT. 

22. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75075 pomiędzy paragrafami o kwotę 

1.900,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnieniem środków finansowych na 

nagrody w konkursach ogłaszanych przez Burmistrza Więcborka. 

23. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75075 § 4430 o kwotę 20.100,00 zł. 

dokonano w celu zapewnieniem środków finansowych na wpłatę składki członkowskiej na 

rzecz Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenie „Nasza Krajna” w związku z 

przystąpienie Gminy Więcbork do opracowywania Lokalnej Strategii Działania na lata 

2014 – 2020. 

24. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75095 pomiędzy paragrafami o kwotę 

600,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnieniem środków finansowych na 

nagrody w konkursach ogłaszanych przez Burmistrza Więcborka. 

25. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75095 § 4300 o kwotę 3.844,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych związanych z kosztami postępowań 

administracyjnych. 

26. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75412 pomiędzy paragrafami o kwotę 

600,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnieniem środków finansowych na 

nagrody w konkursach ogłaszanych przez Burmistrza Więcborka. 

27. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

28. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90005 § 4300 o kwotę 50.000,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych niezbędnych w celu opracowania 

„Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Więcbork”. 

29. Zmiany w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90019 pomiędzy paragrafami o kwotę 

1.000,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnieniem środków finansowych na 

sfinansowania zakupu nagród dla dzieci w konkursie związanym z ochroną środowiska. 

30. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92195 i 92695 pomiędzy paragrafami o 

łączną kwotę 1.324,11 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć 

wykonywanych przez Sołectwo Górowatki w ramach funduszu sołeckiego. 

31. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 3.846,00 zł. 

dokonano z uwagi na konieczność naprawy uszkodzonego pomostu na plaży miejskiej w 

Więcborku. 
 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

Ad.18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. ma interp. radnej Anny Łańskiej/ 

 W sprawie drogi powiatowej przy ul. I Armii Wojska Polskiego w kierunku Suchorączka 

wystosowane zostanie pismo do Starostwa Powiatowego z deklaracją współpracy.  

/niekoniecznie współpracy finansowej/. 

 Uwaga radnej dotycząca sposobu informacji i sposobu wyeksponowania nieruchomości, 

które Gmina Więcbork chciałaby zbyć w przyszłości na Osiedlu Piastowskim jest bardzo 

trafna, a jej wdrożenie nie wiąże się z dużymi nakładami finansowymi. Gmina podjęła 

również działania zmierzające do uporządkowania terenów przeznaczonych do sprzedaży 

w najbliższej przyszłości, co niewątpliwie uatrakcyjni lokalizacje i same działki, 

przyciągając potencjalnych zainteresowanych. 

/Odp. na interp. radnego Jana Antczaka/ 

 Odnośnie zmiany sposoby użytkowania budynku w Runowie Krajeńskim  

i wygospodarowania w nim mieszkań komunalnych przygotowana jest już koncepcja oraz 

dokumentacja techniczna. Procedury są w toku. Założenie jest takie, że na parterze 

budynku powstaną trzy nowe mieszkania, na piętrze dwa mieszkania. Rozważana jest 

jeszcze kwestia w jakiej ilości mieszkań w pierwszej kolejności nastąpi adaptacja oraz, 

czy Gmina będzie wykonywać zadanie z udziałem środków zewnętrznych. Jeżeli tak, to 

trzeba będzie poczekać na uruchomienie konkursów przez Urząd Marszałkowski.  

 Jeżeli chodzi o budowę nawierzchni polbrukowej przy sklepie w Runowie Krajeńskim, 

Gmina wydeleguje pracownika, który udzieli stosownego instruktażu i wskazówek, co do 

techniki układania nawierzchni osobie wykonującej zadanie, względnie jeżeli nie będzie 

to pracochłonne zadanie i ograniczy się do dnia pracy, wspomoże tą osobę  

w wykonaniu całości. 

 Problem dotyczący studzienki na parkingu przy kościele w Runowie Krajeńskim został 

zgłoszony do wykonawcy ze zleceniem poprawienia inwestycji. 

/Odp. na interp. radnego Andrzeja Wendy/ 

 W przypadku zagrożenia na Al. Dębowej w Sypniewie, które stwarzają uschnięte konary 

drzew Gmina złoży zapytanie ofertowe dotyczące wykonania wycinki / przynajmniej  

na tych najbardziej niebezpiecznych odcinkach/. Należy brać tu pod uwagę przepisy 

dotyczące ochrony środowiska ale również spore koszty zadania. Potrzebny  będzie na 

pewno odpowiedni sprzęt /prace na wysokościach/ oraz odpowiednie pozwolenia. 

Należałoby też ostatecznie poczekać, aż drzewa w pełni się zazielenią i ujawnią te konary, 

które rzeczywiście należy usunąć. 

/Odp. na interp. radnego Kazimierza Wilczyńskiego/ 

 Sytuacja występująca w lasku miejskim, przy siedzibie Kurkowego Bractwa 

Strzeleckiego, zostanie przez Gminę przeanalizowana. Być może do realizacji wniosku 

radnego będzie konieczne wykonanie projektu itp. rzeczy, a to z kolei pociągać będzie za 

sobą dodatkowe koszty. Nie wyklucza sfinalizowania postulatu, a potrzeba monitorowania 

miejsca zgłoszona zostanie również Policji. Trafny jest też pomysł radnego 

Wilczyńskiego dotyczący montażu w ww. miejscu kamery monitoringu. 

 

/Odp. na interp. radnego Wojciecha Janickiego/ 
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 Odnośnie przebudowy chodnika na Alei 600-lecia procedura trwa - wykonywana jest 

dokumentacja, Gmina Więcbork oczekuje na uzgodnienia z Enea. Burmistrz Wyraził 

nadzieję, że pod koniec czerwca uda się rozpocząć tą inwestycję. 

 Dużo wcześniej Burmistrz Więcborka poprosił o wystosowanie pisma do właściciela 

nieruchomości. Jeżeli Gmina nie uzyska żadnej odpowiedzi, a właściciel nie podejmie  

z własnej inicjatywy działań, zabezpieczy to na własny koszt w taki sposób, by 

nieruchomość nie straszyła wyglądem. 

/Odp. na interp. radnej Beaty Lidy/ 

 Odnośnie inwestycji planowanej w Zabartowie, a związanej z wykonaniem nawierzchni 

chodnikowej wykonywany jest uproszczony projekt i wymagane jest również zgłoszenie. 

W chwili, kiedy Gmina Więcbork uzyska niezbędne dokumenty  i ekipa budowlana UM 

wywiąże się z zaplanowanych prac tego typu w innych miejscach gminy pojawi się  

w sołectwie Zabartowo. Ma nadzieję, że to zadanie uda się wykonać jesienią. 

 Place zabaw zostały zlustrowane, w tym również przez Sanepid i nie ma żadnych 

zastrzeżeń. Jeżeli natomiast chodzi o kwestię pomalowania, czy też zaimpregnowania 

sprzętów, które się na nich znajdują planuje porozmawiać z sołtysami, aby w ramach 

funduszy sołeckich  takie prace planowali. Nie są to duże nakłady, a to, co należy 

poprawić, czy naprawić  najlepiej  będą wiedzieli mieszkańcy danego sołectwa. Pisma  

w tej sprawie na pewno trafią do sołtysów. 

  Na dzień dzisiejszy Gmina nie ma środków i nie ma też w związku z tym planów, co do 

tworzenia mieszkań chronionych. Zagadnienie niewątpliwie aktualne i ważne, szczególnie 

dla młodych ludzi opuszczających placówki opiekuńczo-wychowawcze. Z pustostanami 

w gminie też jest spory problem. Jest to być może temat na przyszłość. 

 Wszystkie ławki, którymi dysponowała Gmina zostały już rozdysponowane. W miarę 

możliwości kilka ławek zostanie zakupionych i wówczas będzie można postawić takowe 

również na wskazanym przez radną odcinku / wzdłuż ulicy Gdańskiej/. 

/Odp. na interp. radnej Grażyny Witczak/ 

 Wykonana dokumentacja fotograficzna dotycząca przejść dla pieszych w miesiącu lutym 

2015r. przesłana została wraz z pismem w sprawie do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

W odpowiedzi uzyskano informację, że do końca maja br. ZDW wykona „zaniżenia” przy 

przejściach dla pieszych. 

 Przygotowanie gminy na rozpoczęcie sezonu turystycznego jest w toku. Sanepid nie 

wniósł uwag, co do placów zabaw, piaskownic itp. na pewno nie zostaną pominięte inne 

istotne rzeczy , w tym w zapewnienie właściwej ilość koszów na odpady stałe. Problem 

stanowić może wyznaczenie parkingu na plaży miejskiej, łatwiej będzie zlokalizować 

miejsca postojowe i ta materia zostanie przeanalizowana. Wstępnie rozważano teren po 

byłej strzelnicy za plażą. 

 W przypadku ścieżki pieszo – rowerowej w lasku miejskim, najistotniejszym jest 

świadomość samych kierowców, co do potrzeby przestrzegania obowiązujących 

przepisów ruchu drogowego. Jeżeli to zadziała w pełni, żadnych problemów być nie 

powinno.   

 

Ad. 19 Wolne wnioski i informacje. 
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W tej części obrad Przewodnicząca RM nawiązując do tematyki poprzedniego punktu 

porządku obrad mówiła o konieczności właściwego oznakowania parkingu na ulicy 

Strzeleckiej. Parking ten nigdy nie cieszył się zbytnią popularnością wśród kierowców,  

a co za tym idzie nie był w pełni wykorzystany. Być może, o czym niejednokrotnie 

wspominała podczas poprzedniej kadencji Rady, odpowiednie oznakowanie tego miejsca 

postojowego zmieniłoby sytuację. Tabliczka informacyjna, która ustawiona został u zbiegu 

ulic Strzeleckiej i Parkowej jest zbyt mała, a przez to nieczytelna. Sprawa jest istotna nie 

tylko z perspektywy zbliżającego się sezonu turystycznego ale również z uwagi na fakt 

usytuowania w tej lokalizacji Remizy Strażackiej, z której w każdej chwili może wyjeżdżać 

na wezwanie wóz strażacki. Sama była świadkiem takiej sytuacji, kiedy Straż nie mogła 

wyjechać przez blokujące wyjazd parkujących tam  auta.  Miejscowi kierowcy parkują na 

początku ulicy Strzeleckiej z wygody, natomiast obcy kierowcy robią to, bo nie wiedzą, że 

mają inną opcję. Dlatego też istotnym byłoby zając się tym problemem. 

Radny Antczak i Wilczyński mówili o problemach technicznych związanych  

z nagłośnieniem obrad sesji, czy komisji odbywających się w Sali Krajeńskiej MGOK. 

Uważali, że podczas trwających obrad na bieżąco kwestie nagłośnienia powinien 

monitorować pracownik za nie odpowiedzialny. 

Przewodnicząca RM uznała, że w tej materii należy ustalić jasne kryteria współpracy  

z MGOK. 

Radny Wilczyński wspomniał też o sugestii Policji odnośnie możliwości bezpośredniego 

dojazdu samochodami osób korzystających ze strzelnicy, tak, by nie musieli oni iść pieszo 

z bronią od parkingu zlokalizowanego przed laskiem miejskim. Radny mówił też o ujęciu 

przy okazji wycinki suchych konarów w Sypniewie takich zabiegów pielęgnacyjnych również 

w lasku miejskim przy głównych alejkach spacerowych 

Przewodnicząca RM uważała, że w takim przypadku winno się to odbywać na zasadzie 

pisemnej personalnej zgody dla danej osoby na okoliczność odbywających się zawodów itp. 

Stawianie tabliczek komu wolno, komu nie, nie byłoby właściwym rozwiązaniem.  

Burmistrz Więcborka poinformował o obchodach 3 Maja w Więcborku i zaprosił 

radnych do uczestnictwa.  

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 
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